
Zápis z jednání Akademického senátu TUL ze dne 13.9.2005

Přítomni: Ing. Bajzík, Ing. Bartešová, p. Bernátek, RNDr. Císařová, Ing. Dědková, p. Dvořáček, Ing.
Ehlerová, Dr. Křemenáková, Ing. Peterka, Doc. Prášil, Mgr. Skála,  Dr. Suchomel, Ing.arch. Šaml,
Doc. Šedlbauer, Ing. Šubert  
Omluveni:  p. Hendrych, Doc. Lenfeld, Ing. Plíva

Program jednání:
1. Nové znění Stipendijního řádu TUL
2. Změna Statutu Fakulty strojní
3. Vyhlášení harmonogramu voleb kandidáta na funkci rektora TUL
4.Schválení volební komise pro volbu kandidáta na rektora
5. Diskuse k vnitřní organizaci práce AS TUL

Různé 

1. Změny se týkají zejména zavedení ubytovacího stipendia.
Kvestor upozornil, že výše ubytovacího stipendia tak, jak je formulována v  návrhu, je vázána na
akademický rok, zatímco dotace je vázána na finanční rok; může tedy dojít k výkyvům ve výši
stipendia. Bylo navrženo vyškrtnout některé pasáže kvůli přílišné podrobnosti. Kvestor namítl, že
toto stipendium není záležitostí fakult, proto je třeba, aby bylo v tomto předpise ošetřeno. Rektor
dodal, že ubytovací stipendium se svým objemem a charakterem liší od ostatních stipendií, proto
by mělo být zpracováno detailně. 

Dále z diskuse: podmínky užití dotace lze změnit, může tím ale dojít ke snížení stipendia (pokud
se dotace rozloží mezi více studentů); dotace dostane univerzita pouze na studenty v prvním
studijním programu; příští rok bude pravděpodobně navýšena částka na dotace na ubytovací
stipendium. Pokud bude zrušeno omezení prvního studijního programu, počet oprávněných
studentů se zvýší o třetinu. Komplikace plynoucí z toho omezení by bylo možné omezit
přestupem mezi studijními obory, kdy je uznáno předchozí studium nebo jeho část. Ministerstvo
nepodalo přesné vysvětlení, co všechno lze uznat jako přestup – uznat lze tedy zřejmě cokoli.
Kvestor podotkl, že proces přestupu musí být proveden během nejdéle 30 dnů, další omezení pro
něj nejsou. 

Nakonec bylo navrženo provést tyto změny ve čl. 4 odst. 1:
b) studuje v prvním studijním programu, nebo ve studijním programu na něj navazujícím, nebo
přestoupil z jednoho studijního programu do jiného a předchozí studium mu bylo uznáno; v případě
souběžně studovaných studijních programů je studentovi přiznáno nejvýše jednou, a to v tom
studijním programu, ve kterém byl do studia zapsán dříve,

nahradit
b) je studentem několika souběžně studovaných studijních programů; v tom případě je mu
stipendium přiznáno nejvýše jednou, a to v tom studijním programu, ve kterém byl do studia
zapsán dříve,

a
c) nepřekročil standardní dobu studia ani v žádném ze souběžně studovaných studijních programů,

nahradit
c) nepřekročil standardní dobu studia ve studovaném studijním programu,

a ve čl. 5 odst. 10 doplnit: ... na bankovní účty příjemců vedené v české měně ...



AS TUL schválil Stipendijní řád TUL s výše uvedenými změnami v čl. 4 odst. 1 b), c) a v čl. 5
odst. 10.
Hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno.
 
2. Děkan FS Doc. Louda materiál představil jako prováděcí předpis pro studenty a pedagogy.

Prorektor Vild informoval, že fakulty měly zrušit svoje fakultní řády a záležitosti specifické pro
fakultu ošetřit opatřením děkana, které nepodléhá schválení AS TUL. Předseda AS upřesnil, že
senát rozhoduje o nahrazení fakultního SZŘ předloženým Souborem opatření ve Statutu FS
TUL. Byla konstatována koncepční nevyjasněnost tohoto kroku. Auditorka sdělila, že s ohledem
na to, že v úvodu předloženého materiálu se uvádí, že je v souladu se SZŘ TUL, je v případě
rozporů tento univerzitní předpis nadřazen. 

Rektor obšírně informoval o významu společného SZŘ a o historii jeho vzniku.Společný SZŘ je
nutný s ohledem mobilitu studentů a uznávání diplomů (ECTS, Diploma Supplement) –
akreditační orgány jednají pouze s univerzitou a zabývají se předpisy na univerzitní úrovni. Se
vznikem společného předpisu souhlasili děkani všech fakult, výjimečné případy měly být
ošetřeny opatřením děkana, jímž by se  SZŘ TUL doplnil a konkretizoval pro danou fakultu.
Schválením SZŘ TUL pak fakultám automaticky vzniká povinnost upravit své předpisy. Rektor
také upozornil na připravovanou novelu vysokoškolského zákona, podle níž univerzitní senát
bude mít pravomoc zrušit vnitřní předpisy fakult, které nejsou v souladu s univerzitními
předpisy.

Byl položen dotaz, jaké výhody plynou ze Souboru opatření pro studenty, zvláště když v něm
jsou rozpory s univerzitním předpisem. Podle děkana FS je text duplicitní proto, aby byl materiál
komplexní; rozdílné kredity jsou nutné kvůli zpřísnění podmínek v prvním ročníku. Rektor
upozornil, že povinnost získat  pouze 10 kreditů (a nikoliv více) za první semestr byla upravena
na žádost právě děkana FS. Bylo zmíněno, že tento problém lze řešit např. určením předmětů,
které student musí v prvním ročníku absolvovat.

Děkan FS připustil, že pokud dojde ke změně SZŘ TUL, je možné společný studijní předpis na
FS akceptovat. Rektor připomněl, že rok po svém vzniku byl tento předpis na základě
připomínek děkanů přepracován a poté byl definitivně přijat pěti (různorodými) fakultami.
Předseda AS shrnul, že pokud předložená změna nebude schválena, zůstane v platnosti současný
fakultní SZŘ FS, který je podobný předloženému materiálu, a trvá tak situace nepříznivá pro
studenty FS i pro univerzitu jako celek. Navrhnul, aby AS TUL inicioval debatu o SZŘ TUL na
úrovni nejen vedení univerzity a fakult, ale i akademických senátů. Doc. Prášil informoval o
komplikovaném projednávání tohoto materiálu na AS FS a dodal, že univerzitní SZŘ by
zasloužil úpravu.

AS TUL hlasoval o nahrazení Studijního a zkušebního řádu FS TUL předloženým předpisem
Soubor opatření ke studiu ve studijních programech, které uskutečňuje Fakulta strojní  TU v
Liberci ve Statutu FS TUL.
Hlasování: 0 pro, 10 proti, 5 se zdrželo.
Usnesení nebylo schváleno. 

Předseda AS znovu vyjádřil ochotu zúčastnit se zasedání AS FS při projednávání tohoto problému.
S ohledem na informace, které padly v diskusi, rektor podotkl, že AS FS zřejmě neměl při svém
rozhodování všechny potřebné informace.



3. Harmonogram voleb kandidáta na funkci rektora TUL
Vyhlášení volby rektora 14.9. 2005
Uzávěrka přijímání návrhů 27.10. 2005 12:00
Vyhlášení kandidátů 27.10. 2005
Shromáždění akademické obce TUL, prezentace kandidátů 3.11. 2005
Společné zasedání Akademického senátu a Vědecké rady TUL 7.11. 2005
Volba kandidáta na rektora na zasedání AS TUL 8.11. 2005

Předložené návrhy musí obsahovat tyto náležitosti:
1) Návrh kandidáta na rektora včetně souhlasu kandidáta
2) Životopis kandidáta
3) Čestné prohlášení podepsané kandidátem
4) Osvědčení podle § 9 odst. 1 zákona č. 451/1991 (ověřená kopie)
5) Volební program v elektronické podobě

AS TUL schválil harmonogram voleb kandidáta na funkci rektora TUL.
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

4. Volební komise bude mít za úkol shromažďovat návrhy na kandidáta, vytvořit řád pro volbu
rektora a řídit vlastní volbu kandidáta. Svého předsedu si zvolí sama, jeho jméno oznámí na
příštím zasedání AS TUL. 

AS TUL schválil volební komisi pro volbu kandidáta na rektora ve složení: Ing. Dědková, Ing.
Ehlerová, Dr. Křemenáková, Ing.arch. Šaml, Ing. Šubert.
Hlasování: 13 pro, 0 proti, 2 se zdrželi.
Usnesení bylo schváleno. 

Bylo určeno, že návrhy na kandidáta bude shromažďovat Ing. Šubert (Husova F, 2. p., Katedra
oděvnictví, č. dveří 320, tel.: 48 535 3697, email: radim.subert@vslib.cz).

5. Předseda AS navrhl zřídit tematicky zaměřené výbory s cílem zrychlit a zefektivnit činnost AS.
K projednávanému materiálu by pověřený člen výboru vypracoval oponenturu, která by pak byla
přednesena na zasedání AS. 

AS TUL schválil zřízení hospodářského výboru, organizačního výboru a výboru pro studijní
záležitosti.
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 

Složení výborů:
hospodářský v.:  RNDr. Císařová, Dr. Křemenáková,  Mgr. Skála
organizační v.: Ing. Bajzík,  Doc. Prášil
v. pro studijní záležitosti: Ing. Ehlerová, Ing. Peterka,  PaedDr. Suchomel
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Složení výborů bylo schváleno. 



Různé
– Úprava Organizačního řádu TUL, čl. III, b. 3.1.C: název Vysokoškolský ústav zdravotnických

studií změnit na Ústav zdravotnických studií.
AS TUL schválil úpravu Organizačního řádu TUL v předloženém znění.
Hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdržel.
Usnesení bylo schváleno. 
– Vedení TUL bylo požádáno, aby zajistilo lepší orientaci okolo staveniště na Studentském

náměstí a lepší organizaci parkování, jehož možnost je z důvodu stavby silně omezena.
– Auditorka upozornila, že AS TUL by měl reagovat na vznik Ústavu zdravotnických studií a

vznik senátních výborů ve svém Volebním a jednacím řádu.

Příští zasedání bude 18.10.2005.

Liberec 13.9.2005
Zapsala: Bartešová

 
Doc. Ing. Josef Šedlbauer, Ph.D.
předseda AS TUL


